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     “Підтримка та єдність:
разом поліпшуємо умови для
бізнесу під час війни”, - під
таким гаслом працювала
Громадська рада при
Державній митній службі
України у 2024 році, третьому
поспіль в умовах воєнного
стану.

Громадськість та митниця: 
партнерство заради розвитку
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     Попри всі виклики, ми підтримували стабільний діалог між
бізнесом і митницею, спільно з керівництвом Держмитслужби
шукали рішення задля спрощення митних процедур, працювали над
змінами в Антикорупційній програмі Держмитслужби та ініціювали
нові механізми для підвищення прозорості митних формальностей,
щоб українська митниця впевнено рухалася у напряму
європейського митного простору, була ефективною та відкритою, 
а ведення бізнесу - прогнозованим.
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    Протягом звітного періоду Громадська рада виконувала функцію
інтерактивної платформи для ефективного діалогу з митними органами,
а також із представниками законодавчої та виконавчої влади. Це
сприяло зміцненню взаємодії між різними секторами та забезпечувало
врахування державних, суспільних та відомчих інтересів у процесі
ухвалення рішень та реалізації митної політики шляхом залучення
громадськості.

    Важливу роль у досягненні цих цілей відіграла репрезентативність
складу Ради, до якої увійшли 38 , делегованих від інститутів
громадянського суспільства. Серед них – 18 представників профільних
асоціацій, 10 учасників всеукраїнських громадських організацій та 5
бізнес-об’єднань. Також у складі консультативно-дорадчого органу є
провідні експерти митної галузі, які мають значний досвід роботи у
Верховній Раді України, митних органах, бізнес-середовищі та науковій
сфері.
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     Громадська рада при Державній митній службі України (далі -
Громадська рада) протягом 2024 року діяла виключно у межах та у
спосіб, передбачені постановою Кабінету Міністрів України від 03.11.2010
№ 996 «Про забезпечення участі громадськості у формуванні та
реалізації державної політики» зі змінами та Положенням про
Громадську раду при Державній митній службі України, затвердженим
наказом Держмитслужби від 18.02.2021 № 110.
     Специфіка здійснення зовнішньоекономічної діяльності під час війни
визначила основні пріоритетні напрями роботи консультативно-
дорадчого органу, які полягають у підтримці бізнесу в умовах
повномасштабного вторгнення та пошуку розумного балансу, щоб
забезпечити реалізацію триєдиного завдання: вести бізнес,
наповнювати бюджет та підтримувати ЗСУ. 
    Стратегічний напрям діяльності Громадської ради зумовили новації
євроінтеграційних змін до Митного кодексу України, прийняті Законом
України №3926- IX від 22.08.2024 «Про внесення змін до Митного
кодексу України щодо імплементації деяких положень Митного кодексу
Європейського Союзу».

Пріоритети та організаційні засади

Громадська рада - це 38 представників, делегованих профільними
асоціаціями, бізнес-спілками та громадськими організаціями

профільних
асоціацій

громадських
організації

бізнес-
спілок

18 510
експертів
митної справи
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Федерація
роботидавців
України

Журнал
"Митний брокер"

Асоціація 
професійних 
митних посередників

Асоціація
адвокатів
України

ГО “Всеукраїнський
митний форум”

Спілка 
ветеранів
митної служби
України

Європейська
Бізнес
Асоціація

Асоціація
Міжнародних
автоперевізників
України
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Громадська Рада - 
це представництво:

Асоціація 
митних брокерів
України

Українська асоціація
підприємств легкої
промисловості

 Асоціація
"УКРЗОВНІШТРАНС"

Асоціація
міжнародних
експедиторів
України

3



Тетяна Острікова Борис Кормич

Ірина ЛяденкоВалерій  ГубарєвЗв
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    Виконання плану заходів організаційно забезпечувалося Правлінням
Громадської ради через реалізацію відповідних ініціатив і координацію
роботи комітетів Громадської ради як функціональних підрозділів за
окремими напрямами.

    Протягом звітного періоду відбулося 4 засідання Громадської ради
(протоколи засідань розміщено на вебсайті Держмитслужби), 8 зустрічей
з бізнесом на базі провідних митниць України, а саме Одеської, Київської
та Львівської, та 7 засідань комітетів Громадської ради. 

Експерти Громадської ради - 
одні з найкращих експертів митної справи

Ігор Муратов
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 Серед низки питань, яким протягом 2024 року Громадська рада
приділяла особливу увагу, є такі: 

     щодо адміністративного реформування Державної митної служби,
передбаченого Національною стратегією доходів, в частині реалізації
заходів та готовності Держмитслужби їх впроваджувати; 

     щодо особливостей практичної реалізації пост-митного контролю
відповідно до примітки 1 статті 337 Митного кодексу України;

     щодо особливостей митного оформлення мінеральних добрив; 

     щодо поточних питань практичного застосування митного
законодавства;

     щодо заходів Держмитслужби, реалізованих у поточному році, у
напрямах зміцнення інституційної спроможності Держмитслужби та
інтеграції української митниці в європейський митний простір, а також
напрацювань у сфері міжнародного митного співробітництва;

     щодо результатів виїзного розширеного засідання Громадської ради
при Держмитслужбі в частині відновлення контейнерного сполучення з
портами Великої Одеси;

     щодо стану практичної реалізації Антикорупційної програми в
Держмитслужбі протягом поточного року;

     щодо участі представників Громадської ради при Держмитслужбі в
засіданнях робочої групи з підготовки до другого читання змін до МКУ
(законопроект №10411) та поточна ситуація щодо практичного
застосування митного законодавства в Держмитслужбі;

     щодо особливостей реалізації Закону України «Про внесення змін до
Митного кодексу України щодо встановлення особливостей
проходження служби служби в митних органах та проведення атестації
посадових осіб митних органів» від 17.09.2024 № 3977 - ІХ
(законопроєкт № 6490-д) та нових викликів, які стоять перед
Держмитслужбою;

    щодо новацій Закону України «Про внесення змін до Митного
кодексу України щодо імплементації деяких положень Митного кодексу
Європейського Союзу» (законопроєкт № 10411), зареєстрованого
22.08.2024 за № 3926-IX: перші підсумки роз’яснювальної кампанії,
доцільність активізації нормотворчої роботи та проведення тематичних
семінарів для бізнесу;

    

Зв
іт 

пр
о 

ді
ял

ьн
іст

ь Г
ро

ма
дс

ьк
ої

 р
ад

и 
пр

и 
Де

рж
ав

ні
й 

ми
тн

ій
 сл

уж
бі

  У
кр

аї
ни

 у 
20

24
 р

оц
і

 Проблематика, яка перебувала 
у зоні особливої уваги
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     щодо результатів роботи та поточної діяльності Комітету практичного
застосування митного законодавства Громадської ради при
Держмитслужбі;

     щодо проекту Закону України від 06.10.2023 № 10128 «Про внесення
змін до деяких законів України щодо удосконалення законодавства з
питань  прикордонного контролю»;

     щодо затвердження рішення Комітету з логістики та міжнародних
перевезень та проблемних питань в частині запровадження
електронного документообігу в Одеському порту;

     щодо відновлення контейнерного сполучення з портами Великої
Одеси: поточний стан справ, перешкоди, пошук шляхів їх усунення та
реальні перспективи;

    щодо поточного стану справ та перспектив впровадження
електронного документообігу в Одеському морському торговельному
порту;

    щодо практичної реалізації Закону України «Про внесення змін до
Митного кодексу України щодо особливостей експорту окремих видів
товарів у період дії воєнного стану» від 09.05.2024 № 3707.
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       За звітний період було підготовлено та направлено 51 звернення
Громадської ради, переважна більшість яких складають запити до
Держмитслужби та інших державних органів і Комітетів Верховної Ради
України, а також листи до Держмитслужби та інших державних органів і
Комітетів Верховної Ради України щодо направлення інформації та
пропозицій, підготовлених членами Громадської ради. 

       У 2024 році Громадська рада продовжувала бути ініціатором
створення робочих груп при Комітеті Верховної Ради України з питань
фінансів, податкової та митної політики, Комітеті з питань
правоохоронної діяльності, Міністерстві фінансів та Державній митній
службі. Було запропоновано залучити до роботи цих груп членів та
експертів Громадської ради.

       Серед конструктивних напрацювань - робоча група при Мінфіні з
опрацювання пропозицій до постанови Кабінету Міністрів України від
27.09.2022 №1092 «Деякі питання реалізації положень Митного
кодексу України щодо надання авторизацій» та робочі групи при
Держмитслужбі з питань опрацювання проекту Закону України «Про
внесення змін до Митного кодексу України щодо імплементації деяких
положень Митного кодексу Європейського Союзу» від 22.08.2024
№3926-IX; з підготовки професійного стандарту «Митний інспектор» та
з розробки програмного продукту «Морський журнал пункту
пропуску».

       За результатами цієї діяльності вдалося сформувати практичні
кейси ефективної міжвідомчої взаємодії, що дає можливість
поєднувати впровадження новацій у нормативно-правовій базі з
актуальними потребами бізнесу.

     Протягом звітного періоду Громадська рада активно та досить
ефективно долучилася до обговорення низки важливих законопроектів,
пов’язаних з реалізацією митної політики.

     До профільних комітетів Верховної Ради України та уряду було
направлено пропозиції Громадської ради щодо неприпустимості
прийняття проекту Закону України «Про внесення змін до деяких
законів України щодо удосконалення законодавства з питань
прикордонного контролю», зареєстрованого 06.10.2023 за № 10128, та
підстави щодо доцільності перегляду положень зазначеного
законопроекту. 
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     Зокрема, акцент було зроблено, зважаючи на обгрунтування наступних
аспектів, а саме: 

попередній негативний досвід втручання співробітників
правоохоронних органів в процедури митного контролю, яке неминуче
призводить до збільшення часу та логістичних витрат суб’єктів ЗЕД і
жодним чином не впливає на результативність виявлення порушень
законодавства на державному кордоні;
 безпідставне надання широких повноважень представникам
Державної прикордонної служби України не відповідає вимогам
Міжнародної конвенції про спрощення та гармонізацію митних
процедур, якої передбачено, що перевірка документів та вантажу
здійснюється митними органами держави; 
додатковий тиск на бізнес та корупційні ризики, спричинені
дублюванням функцій; 
негативний вплив на розвиток економіки та наповнення держбюджету; 
досвід європейських країн та приведення законодавства України у
відповідність до норм актів ЄС згідно з Угодою про асоціацію, де в
частині митного контролю особлива увага приділяється забезпеченню
прозорості процедур, боротьбі з корупцією та уникненню дублювання
повноважень різних органів влади.

    Позицію Громадської ради було підтримано Комітетом ВРУ з питань
фінансів, податкової та митної політики та рекомендовано Верховній Раді
України законопроект № 10128, поданий народним депутатом України
Здебським Ю.В. та іншими народними депутатами України, відхилити.  

    Поглибилася робота у напряму підготовки пропозицій до проекту Закону
України «Про внесення змін до Митного кодексу України щодо
встановлення особливостей проходження служби в митних органах та
проведення атестації посадових осіб митних органів», зареєстрованого у
ВРУ 06.04.2023 за № 6490-д.

    Задля всебічного обговорення Законопроекту № 6490-д та врахування
консолідованої думки профільної бізнес-спільноти в його остаточній
редакції до Комітету ВРУ з питань фінансів, податкової та митної політики
було направлено звернення щодо залучення до процедури опрацювання
представників Громадської ради.

    17.09.2024 концептуально важливий законопроект було прийнято з
частковим врахуванням пропозицій Громадської ради та зареєстровано за
№ 3977-ІХ.

    Громадською радою були опрацьовані та направлені до Держмитслужби
пропозиції щодо актуалізації Антикорупційної програми Державної митної
служби України на 2023-2025 роки та до Орієнтовного плану
проведення консультацій з громадськістю Державною митної службою
України на 2025 рік.
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      У 2024 році значно активізувалася позитивна практика щодо
проведення роз’яснювальних тематичних семінарів.

     За ініціативи Громадської ради проведено спільний з Мінфіном та
Держмитслужбою роз’яснювальний тематичний семінар в режимі
Zoom-конференції щодо основних новацій Закону України «Про
внесення змін до Митного кодексу України щодо імплементації деяких
положень Митного кодексу Європейського Союзу» від 22.08.2024 №
3926-IX.

     До участі в обговоренні законодавчого акту, покликаного наблизити
Україну до повного застосування митного законодавства ЄС та дати
можливість бізнесу адаптуватися до оновлених правил перед
переходом до нового Митного кодексу, долучилися представники
регіональних митниць та близько 600 підприємців. 

     Понад 200 представників бізнесу зібрав ініційований також
Громадською радою дистанційний тематичний семінар з питань
практичної реалізації Закону України від 20.03.2024 № 3613 «Про
внесення змін до Митного кодексу України та інших законів України
щодо особливостей здійснення митного контролю та митного
оформлення окремих категорій товарів». 
     
    Законом передбачено, що тимчасово, з 1 травня 2024 року до
припинення або скасування воєнного стану, митними органами
проводяться документальні перевірки дотримання вимог законодавства
з питань митної справи, у тому числі щодо своєчасності, достовірності,
повноти нарахування та сплати митних платежів.
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Роз’яснювальні семінари 
та інформаційні ініціативи
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     2024 рік позначився ефективною комунікацією між Держмитслужбою
та Громадською радою, паритетністю у вирішенні проблемних питань,
відкритістю та готовністю до діалогу як у форматі громадських
консультацій, так і співпрацею в робочих групах з питань удосконалення
митного законодавства та спрощення митних формальностей. 

    Оперативним реагуванням на поточну проблемну ситуацію щодо зриву
суднозаходу контейнеровозу в Одеський порт стало виїзне розширене
засідання Громадської ради на базі Одеської митниці, на порядку
денному якого розглядалися питання відновлення контейнерообігу в
портах Великої Одеси.
 
    До заходу також долучилися представники профільних департаментів
Держмитслужби, керівництва Одеської облдержадміністрації,
Адміністрації морських портів України, Агенції регіонального розвитку
Одеської області, контейнерних ліній та контейнерних терміналів.

    Результатом виїзного засідання Громадської ради стало 
членство представників Громадської ради, контейнерних ліній та
контейнерних терміналів в Регіональній раді підтримки
підприємництва в умовах воєнного стану в Одеській області;
створення робочої групи з питань опрацювання пропозицій до
підзаконних актів, передбачених Законом України «Про внесення
змін до Митного кодексу України щодо особливостей експорту
окремих видів товарів у період дії воєнного стану» від 09.05.2024
№3707; 
активізація роботи у напряму запровадження електронного
документообігу в Одеському порту.
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 Комунікація 
з керівництвом Держмитслужби 

та її територіальних органів
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     Протягом звітного періоду відбулися також виїзні зустрічі Громадської
ради з бізнесом на базі Київської та Львівської митниць, які
продемонстрували конструктивний діалог між підприємцями, профільною
бізнес-спільнотою та митними органами, а також готовність до пошуку
спільних рішень для спрощення та оптимізації митних процедур.

    Представники Громадської ради на систематичній основі брали участь
в зустрічах з бізнесом керівництва Київської та Одеської митниць, які
проходили в режимі Zoom-конференції, що давало можливість
охоплювати велику кількість суб’єктів ЗЕД.  

Зв
іт 

пр
о 

ді
ял

ьн
іст

ь Г
ро

ма
дс

ьк
ої

 р
ад

и 
пр

и 
Де

рж
ав

ні
й 

ми
тн

ій
 сл

уж
бі

  У
кр

аї
ни

 у 
20

24
 р

оц
і

11



     Комітет з логістики та міжнародних
перевезень під головуванням Віктора
Берестенка розпочав свою діяльність тільки з
28 лютого 2024 року. 

     Разом з тим, високий рівень профільної
компетентності членів Комітету став
запорукою ефективної діяльності та позитивно
позначився на підсумках роботи за звітний
період.
 
     Серед основних тем, які обговорювались
упродовж року на засіданнях Комітету,
особливу увагу було приділено наступним
напрямам:  
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 Діяльність 
робочих органів Громадської ради

Віктор Берестенко,
Голова Комітету з

логістики та міжнародних
перевезень 

реформування антикорупційної політики в діяльності Держмитслужби;
впровадження електронних систем взаємодії в пунктах пропуску; 
аналіз ефективності діяльності митних органів за підсумками 2023 року
та першого півріччя 2024 року; 
впровадження електронного документообігу в портах задля
цифровізації логістичних процесів та оптимізації митних процедур;
удосконалення процедур митного контролю на пункті пропуску
«Орлівка»;
опрацювання пропозицій до законодавчих ініціатив;
покращення умов для розвитку логістичної галузі в Україні, проблеми у
сфері митного контролю та міжнародних перевезень, конструктивні
рішення, спрямовані на їх усунення. 

     Члени Комітету брали найактивнішу участь у поточній діяльності
Громадської ради та робочих групах за напрямами.
     
      Віктором Берестенком, Президентом Асоціації міжнародних
експедиторів України, було ініційовано низку зустрічей з керівництвом
різних відомств та державних органів з метою покращення логістичного
клімату в Україні та відновлення контейнерного сполучення з портами
Великої Одеси, а також проведено опитування щодо рівня митного
сервісу та корупційних проявів в регіональних митницях.
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      У напрацьованому за звітний період
доробкові Комітету - 

активна участь в робочих групах,
створених при Держмитслужбі та
Мінфіні;
успішні кейси по проведенню спільних
засідань за участі представників інших
Комітетів Громадської ради, Митного
комітету Громадської ради при Мінфіні,
Митного комітету Федерації
роботодавців України, представників
Держмитслужби та Мінфіну;
 позитивний досвід участі в розробці та
впровадженні законодавчих змін; 
належне функціонування створеної «з
нуля» рубрики «Історія» на веб-порталі
Держмитслужби. 

     Упродовж 2024 року Комітетом проводилась робота з наступних
питань:

 щодо удосконалення процедури адміністративного оскарження
рішень митних органів;
щодо опрацювання та впровадженні законодавчих змін, (зокрема
пропозицій до проекту Закона України «Про внесення змін до Митного
кодексу України щодо імплементації деяких положень Митного кодексу
Європейського Союзу» (реєстр. № 10411 від 16.01.2024), до обговорення
якого долучились також науковці в рамках діалогу «Бізнес-Влада».
Завдяки послідовній та настійливій позиції представників від Комітету
контроль за правилами провадження митної брокерської діяльності
було вилучено з проекту змін); 
щодо участі в робочій групі з розроблення професійного
стандарту«Інспектор митний» (пропозиції представників Комітету щодо
залучення до робочої групи представників закладів вищої освіти, з
якими Держмитслужба підписала відповідні Меморандуми, та
представників Мінфіну, а також звернення до профільних європейських
громадських організацій, які опікуються питаннями реформування
митних органів, з проханням посприяти робочій групі в напрацюванні
українського професійного стандарту «Інспектор митний», який би
відповідав вимогам ЄС, підтримані Держмитслужбою без зауважень);
щодо процедури розгляду «термінових» скарг (запропоновано замість
опрацювання нового дієвого та ефективного механізму оперативного
розгляду скарг та вирішення проблемних питань в цілодобовому
режимі та з відповідальними особами, що будуть підпорядковуватись
та звітувати безпосередньо керівнику Держмитслужби. Наразі, за
інформацією Держмитслужби, ініціатива реалізується Координаційно-
моніторинговою митницею шляхом розробки Концепції створення
Контакт-центру Держмитслужби, якою передбачається функціонування 
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Петро Стеценко, 
Голова Комітету

практичного застосування
митного законодавства  

 Оптимальну результативність продемонстрував також Комітет
практичного застосування митного законодавства під головуванням
Петра Стеценка. 
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 сучасних механізмів комунікації між Держмитслужбою та бізнес-
спільнотою, неурядовими організаціями, громадянами, в т.ч. запуску
цілодобової «гарячої лінії»); 

щодо функціонування рубрики «Історія» на веб-порталі
Держмитслужби (упродовж 2022-2023 років тривали підготовчі та
організаційні заходи щодо створення рубрики «Історія» на офіційному
веб-порталі Держмитслужби. У 2023 році створено тимчасовий орган
Громадської ради - Комісію з питань ведення рубрики «Історія» на
офіційному веб-порталі Держмитслужби, до якої увійшли представники
Комітету, Мінфіну, Держмитслужби, Спілки ветеранів митних органів,
Профспілки митних органів Держмитслужби та науковці. Упродовж
2023-2024 року робота Комісії була спрямована на наповнення
рубрики «Історія» відповідними матеріалами. Станом на кінець звітного
періоду наповнення рубрики «Історія» на офіційному веб-порталі
Держмитслужби в основному завершено);

 
     Протягом 2024 року представники Комітету активно долучалися до
діяльності Громадської ради та участь в усіх публічних заходах в
частині комунікації з бізнесом, що організовувались Київською,
Одеською та Львівською митницями.
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     Інформаційно-комунікаційний комітет
під головуванням Ірини Саргсян у 2024 році
зосередив увагу на 

інформаційній підтримці суб’єктів ЗЕД,
здійснюючи постійний моніторинг сайту
Держмитслужби та Мінфіну; 
оприлюдненні актуальної інформації з
питань митного законодавства в
профільних групах соціальних мереж; 
 висвітленні складних питань митного
оформлення;
повідомленні про заплановані
Держмитслужбою навчальні семінари та
зустрічі, організовані спільно з
регіональними митницями
Держмитслужби. 

     Зважаючи на потужність та стратегічність столичної митниці, робота
Комітету була сфокусована на Київській митниці як базовій для
подальшого масштабування на всю країну.

     В епіцентрі особливої уваги Комітету упродовж звітного періоду
перебували питання митного оформлення міжнародних поштових та
експрес-відправлень.

     Було проведено кілька зустрічей за участі членів Комітету та
Громадської ради, представників Мінфіну та Департаменту з питань
цифрового розвитку, цифрових трансформацій і цифровізації
Держмитслужби, керівництва Київської митниці та представників
«Об’єднання експрес-перевізників» і національного оператора
поштового зв’язку «Укрпошта», на яких розглядалися проблемні питання,
з якими стикається бізнес при митному оформленні міжнародних поштових
та експрес-відправлень; обговорювалися Зміни до Порядку заповнення
митних декларацій за формою єдиного адміністративного документа,
затвердженого наказом Мінфіну від 30.05.2012 № 651, та особливості
практичної реалізації наказу Мінфіну №6 від 04.01.2023 «Про оформлення
міжнародних поштових та експрес відправлень».
 
   За результатами заходів напрацьовані пропозиції до зазначеного вище
Порядку заповнення реєстрів, процедури передачі імпортних відправлень
на склад, напрацьовувалися можливість виокремлення непропущених
через митний кордон товарів.

    Упродовж року члени Комітету брали активну участь у заходах, що
організовувала Громадська рада, Держмитслужба, Мінфін та Київська
митниця, відвідували інші регіони (Львів, Одеса), підводили підсумки
«митного безвізу», прикладали зусиль для розвитку інституту
авторизованого економічного оператора, заглиблювались в
проблематику визначення основних ознак контрафактних товарів та
боротьби з контрабандою, шляхи їх зменшення, готували пропозиції до
алгоритму реєстрації об’єктів права інтелектуальної власності та провели
низку зустрічей з бізнесом на базі Київської митниці.
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Ірина Саргсян, 
Голова Інформмаційно-

комунікаційного комітету 
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    З метою вивчення іноземного досвіду у сфері митної справи спільно з
науковими профільними інститутами та напрацювання пропозицій щодо
вдосконалення вітчизняного митного законодавства з лютого по
серпень 2024 року представники закладів вищої освіти, з якими
Держмитслужба підписала Меморандуми про співпрацю, запрошувалися
на засідання робочої групи з підготовки до другого читання проекту
Закону України «Про внесення змін до Митного кодексу України щодо
імплементації деяких положень Митного кодексу Європейського
Союзу». Представники вищих учбових закладів отримали можливість
донести свої наукові напрацювання та поповнити освітні програми
актуальною інформацією з митних питань.

    Всього відбулося 40 засідань зазначеної робочої групи, а робота над
законопроектом завершилася прийняттям відповідного закону,
зареєстрованого 22.08.2024 за № 3926-ІХ.

   У звітному періоді ініційована Громадською радою Комісія з питань
ведення рубрики «Історія» на офіційному веб-порталі Держмитслужби
вийшла на якісно новий рівень популяризації історії митної справи в
Україні шляхом наповнення рубрики інформаційними матеріалами.

    Членами Комісії, науковцями Університету митної справи та фінансів,
підготовлено та розміщено на сайті Держмитслужби історичну
інформацію за періодами: 

АНТИЧНА ДОБА 
 (Розвиток митних відносин в Античних державах Північного
Причорномор'я. Організація чорноморської торгівлі в періоди архаїки,
класики та еллінізму. Митниці Візантії в Причорноморському регіоні V-IX
століттях. Фінанси Північночорноморських Грецьких міст-колоній)

СЕРЕДНЬОВІЧЧЯ 
 (Міжнародна торгівля Київської Русі Х-ХІІІ століттях. Скандинавська
торгівля і Київська Русь. Мита великого князівства Литовського у XV-XVI
століттях)

    Протягом звітного періоду проводився практично щоденний
моніторинг інформації, яка розміщувалася на сайті Держмитслужби. В
ході моніторингу було виявлено факт однобічно поданої інформації, що
не сприяє прозорій, спільній роботі бізнесу та влади. Деякі митниці,
звітуючи про свою діяльність, зазначають, що саме вони забезпечують
надходження до держбюджету. Втім слід зауважити, що митниці тільки
адмініструють митні платежі, а надходження до держбюджету
здійснюють суб’єкти зовнішньоекономічної діяльності. Інформацію в
робочому порядку було доведено до відповідних посадових осіб
Держмитслужби.
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Співпраця з науковцями 
та популяризація митної спадщини
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   КОЗАЦЬКА ДОБА 
 (Торгівля та мита в Гетьманській Україні протягом середини XVII -
середини XVIII століття. Митні традиції Війська Запорозького. 

МОДЕРНА ТА ІНДУСТРІАЛЬНА ДОБА (XVIII-XIX століття)
 (Митні технології ХІХ ст. Контрабанда індустріальної доби)

УКРАЇНА XX століття 
 (З історії митної служби УНР та ЗУНР. Митники в умовах НЕПу. З історії
митного контролю радянської доби. Контрабанда в СРСР. З історії
створення українських митниць. Творці митної системи України).
 
    З метою проведення інформаційних кампаній щодо розповсюдження
інформації про механізм участі громадськості у реалізації державної
політики у галузі митної справи та інформування широкого загалу про
роботу консультативно-дорадчого органу при Держмитслужбі
систематично на сторінці Громадської ради при Держмитслужбі та
персональних сторінках членів та експертів Громадської ради на
Facebook оприлюднювалися інформаційні матеріали про поточну
діяльність та заходи Ради.

   Членом Громадської ради Сергієм Трусовим підготовлено доповідь на
тему «Участь громадськості в розвитку митної справи», яка на
профорієнтаційній онлайн-зустрічі "Молодь - майбутнє митної служби на
шляху до європейської інтеграції", організованій Держмитслужбою, була
презентована студентам та викладачам 15 закладів вищої освіти на
зустрічах фахівців Держмитслужби з підписантами Меморандуму про
співпрацю між Держмитслужбою та закладами вищої освіти.
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     Представники Громадської ради долучилися також до роботи над
відновленням експозиції Музею Київської митниці, у тому числі й в
частині наповнення її новими експонатами. В умовах війни є надзвичайно
актуальним доведення на підставі історичних фактів та археологічних
розкопок, що столична митниця країни веде свій відлік з часів Київської
Русі, а не з моменту видання відповідного указу російського імператора.
Експозиція є наочним контраргументом наративу, який активно
поширює країна-агресор.
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     Підсумовуючи діяльність Громадської ради за 2024 рік, слід
зазначити, що навіть в умовах повномасштабної війни
консультативно-дорадчий орган зберіг свій статус ключового
комунікаційного мосту між суб’єктами зовнішньоекономічної
діяльності, керівництвом Держмитслужби та профільними
департаментами, демонструючи результативну роботу.
    
     Завдяки відкритому діалогу та активній взаємодії, Громадська
рада долучалася до пошуку відповідей на актуальні виклики
бізнесу, зокрема шляхом участі у вдосконаленні митного
законодавства відповідно до умов воєнного стану та нових
нормативних вимог. Ця співпраця не лише забезпечувала
ефективний зворотний зв’язок між бізнесом і митницею, а й сприяла
зміцненню економічної стабільності країни, зростанню надходжень
до державного бюджету та покращенню умов для ведення
зовнішньоекономічної діяльності.

    З урахуванням поточних реалій та курсу України на
євроінтеграцію, гаслом 2025 року, яке визначить пріоритетні та
стратегічні напрями діяльності Громадської ради, стане: "Єдність
заради розвитку, євроінтеграція заради майбутнього!"

   Одним із перших кроків Громадської ради у 2025 році стане
проведення громадського опитування стосовно якості митного
сервісу. Воно буде проводитися з метою отримання інформації
щодо оцінки роботи митних органів суб’єктами ЗЕД, які
систематично стикаються з митними процедурами, щоб визначити
основні проблеми, покращити процеси та зробити митні послуги
більш зручними та ефективними.

Зв
іт 

пр
о 

ді
ял

ьн
іст

ь Г
ро

ма
дс

ьк
ої

 р
ад

и 
пр

и 
Де

рж
ав

ні
й 

ми
тн

ій
 сл

уж
бі

  У
кр

аї
ни

 у 
20

24
 р

оц
і

Єдність заради розвитку, 
євроінтеграція заради майбутнього
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